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Írásbeli választ igénylő kérdés

„Kifizeti-e a Kormány a második világbáboz előtt kőtőrt életbiztosításokból eredő
követeléseket?"

címmel a Há s.Zabált' 91 . 5-a alapján írásbeli válas t igénylő kérdést kívánok benyújtani
Dr. Draskovics Tibor

pén ügvminis terhe.

Tisztelt Miniszter úr!

A két világháború között számos magánbiztosító társaság működött Magyarországon, így
különösen csak a legnagyobbakat említve: Első Magyar Általános Biztosító Társaság,
Fonciere Általános Biztosító Intézet, Trieszti Általános Biztosító Társulat, Adriai Biztosító
Társulat ( Riunione Adriatica di Sicura ), melyek igen jelentős életbiztosítási üzletággal
rendelkeztek .

A rendelkezésre álló adatok szerint 1949-től ( 560/1949. Korram sz . r.) kezdve folyamatosan
megkezdték ezen biztosítók felszámolását, mely felszámolási eljárást némely biztosító
esetében a mai napig jogerősen nem fejezték be.

A biztosítók életbiztosítási üzletágát, állomány-átruházási szerződéssel, a 209/1949. Mt.
határozattal, 1949 . április 29 . napján megalakult Állami Biztosító Nemzeti Vállalat vette át .

A 6400/1946 . ME. rendelet értelmében a második világháború előtt kötött életbiztosításokból
eredő követeléseket a rendelet alapján kiszámított kulcsszám alapulvételével, felértékelten
kellett volna kiegyenlíteni .



A felértékelési kulcsszám megállapítására tudomásunk szerint a mai napig nem került sor,
annak ellenére, hogy az annak alapjául szolgáló dokumentumokat, így a felértékelés alá
tartozó életbiztosításokról, valamint az ennek fedezetéül szolgáló vagyonról a kimutatást a
biztosítók a pénzügyminiszter rendelkezésére bocsátották .

Az 1990-es évek végétől az Állami Biztosításfelügyelet, majd később a Pénzügyminisztérium
a jogosultaknak azt a tájékoztatást adta, hogy követelésüket nyilvántartásba vették, és a
kormányzati döntést követően hamarosan értesítik őket követelésük kielégítésének módjáról
és idejéről .

Figyelemmel azon nem vitás tényre, hogy a jogosultak (többségében már idős állampolgárok
vagy azok örökösei) követelése 1946 óta, az erre irányadó jogszabályi rendelkezések ellenére,
törvénysértő módon a mai napig nem nyert kielégítést, tisztelettel kérem Pénzügyminiszter
urat, hogy az alábbi kérdésekre a választ megadni szíveskedjék .

Kérdezem Miniszter Urat

1 . A felértékelés alá tartozó életbiztosítások vonatkozásában, a jogos követelések
kiegyenlítése végett, 1946-tól kezdődően egészen a napjainkig terjedő időszakban
milyen intézkedések történtek?

2 . Kérem, szíveskedjék tájékoztatni továbbá a Kormány álláspontjáról a felértékelés alá
tartozó életbiztosításokon alapuló követelések kiegyenlítése vonatkozásában, különös
tekintettel annak módjáról és várható idejéről .

Tisztelettel várom válaszát .

Budapest, 2005 . február 22.
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